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Jeden z dotazů občanů, který při-
šel do pravidelné rubriky Jihlavských 
novin Zeptejte se – Primátor (z)odpo-
vídá, se týkal Jihlavských kotelen. 
Proto jsme o reakci požádali právě je. 

Z dopisu občana, který se pode-
psal jako Jaroslav Hrobař, uvádíme: 
„Jihlavské kotelny pro majitele bytů v 
H. Kosově připravily, „dáreček“. Dlou-
hých 34 let měli mnozí občané přebytek. 
Za rok 2023, aniž by rostly ceny energií, 
si kotelny, „přihodily pro sebe“ mnoho 
tisíc Kč. Někteří doplácejí 20–25 tisíc. 
Patrně chtějí tučné milionové odměny, 
jako je to u ČEZu apod.“ 

Jihlavské kotelny ústy svého jednate-
le Jana Diviše reagovaly: „Kategoricky 
odmítáme nařčení pisatele, že si přihazu-
jeme ́ něco pro sebe´,“ napsal úvodem. 

„Cena energií v roce 2023 byla nejen 
v naší republice nejvyšší v historii a byla 
zastropována od státu na úrovni 2500 
Kč/MWh u plynu a 5000 Kč/MWh 
u elektrické energie. To se samozřejmě 
promítlo i do ceny tepla, neboť nákla-
dy na energie tvořily v roce 2023 téměř 
80 % ceny tepla.“

Jak dále Diviš uvádí, cena tepla je v 
naší republice regulována a pravidla 
pro tvorbu ceny tepla i pro tvorbu 
zisku jsou jasně stanovena v Ceno-
vých rozhodnutích ERÚ. 

„Cena tepla v Jihlavě nijak nevyboču-
je z ceny tepla v okolních městech, kde 
je teplo vyráběno převážně z plynu, a 
nachází se spíše pod jejím průměrem,“ 
doplňuje.

Jihlavské kotelny reagují 
na rozhořčeného občana

Reaguje i na tvrzení o doplácení 
20–25 tisíc Kč. „Může to být z něko-
lika důvodů, a to buď abnormálně 
velikou spotřebou tepla pro vytápě-
ní a přípravu teplé vody, nebo mohla 
nastat chyba v rozúčtování na jednot-
livé byty.“ V takovém případě jedna-
tel doporučuje kontaktovat správ-
ce domu, který toto rozúčtování 
zajišťuje.

Další z možných důvodů je, že 
„nebylo akceptováno navýšení záloh 
pro rok 2023, které bylo na SVJ zaslá-
no a mělo být promítnuto na jednotli-
vé uživatele  bytů. Protože však pisatel 
stížnosti neuvedl adresu, nelze s jistotou 
říci, zda se jedná o tento případ,“ uvádí 
závěrem jednatel Jihlavských kotelen 
Jan Diviš.  -pk-
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